
Fair trade of eerlijke handel is een

handelssysteem dat benadeelde pro-

ducenten, meestal uit het Zuiden,

de kans geeft op duurzame ont-

wikkeling. Dankzij eerlijke handel

kunnen zij een menswaardig be-

staan opbouwen voor zichzelf en

voorhunfamilie.

De Week van de Fair Trade is een

jaarlijkse campagne die fair trade en

fairtradeproducten in de kijker zet

in heel het land. Zowel op nationaal

niveau met een algemene campag-

ne, als op lokaal vlak met activitei-

ten in jouw buurt. In heel België

worden er 10 dagen lang activitei-

ten georganiseerd die je op een leu-

ke manier laten kennismaken met

eerlijke handel en eerlijke produc-

ten. Ook in jouw buurt. Dit jaar gaat

de week van de Fairtrade door van 4

tot10oktober! -Meerinfoop

https://weekvandefairtrade.be/

Week van de Fairtrade

van 4 tot 10 oktober 2023
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Jef heeft zelf aanwijzingen gegeven

voor zijn afscheidsviering. Eén er-

van was dat een oud-studente zou

spreken.Datbenik.

Lieve Jef, als oud-studente kan ik

niet in deze beperkte tijd weergeven

wat je voor mij en voor velen hebt

betekend.

Twee van de 5 die jou dierbaar wa-

ren en jij voor hen, kwamen jou

afgelopen woensdag groeten in het

funerarium. Terwijl we daar ston-

den, kwam 1 van de 9 binnen. Zij

waren afgestudeerd in 1972, wij in

1986. Zij was door jou gevraagd om

mee te werken aan Korrel, net zoals

Hugo die de schuldbede heeft gele-

zen, wij waren door jou gevraagd

om mee te werken aan de Bronzen

Klok en andere uitgaven. Er vond

een heuse reünie plaats rondom jou

in het funerarium, een haast sa-

crale ontmoeting van mensen die

door jou waren gevormd, begeleid,

geïnspireerd. De 9 hebben vandaag

een reünie en zitten op dit mo-

ment in de abdijkerk waar ze voor

jou bidden met een tekst van Bart

Moeyaert:

“Gelukkig zullen we de stenen kei-

en kiezels die je tot hiertoe hebt ver-

legd vandaag niet tellen en laat ons

hopen dat ook niemand vraagt al

dat gewicht te tillen. Het lijkt mij

aangenaam als we vandaag gewoon

eens naar de wereld kijken, hoe jij

diehebtveranderd.”

‘Straf en ‘geweldig’ waren twee van

je stopwoorden en die zou je ook

gebruikt hebben voor deze ontmoe-

ting! Hoeveel studenten zijn niet

geraakt geweest door jou? Ze zijn

niet te tellen. Ze werden geraakt

door je betrokkenheid, trouw, hu-

mor, door je gewoon zijn en door

je bevlogenheid. Welke prof is ooit

proost geweest van de breiclub van

gdw’ers? Je was een integer en een-

voudig man, een harde werker, die

kon genieten van samenkomsten,

een Pompierke en koffie uit vuur-

vaste glazen. Je ging in laagjes ge-

kleed en zelfs bij temperaturen bo-

ven de 25 graden waren er nog vier

laagjes aanwezig. Niemand verbe-

terde teksten zo grondig en nauw-

keurig als jij – pitbull stijl. Stilis-

tische, taalkundige en inhoudelij-

ke correcties deden ons naar adem

snakken als we een tekst terugkre-

gen. Elk blad boordevolmet potlood

aanduidingen, sommigen één, twee

tot drie keer -dan was het erg- on-

derstreept. Dat was altijd slikken,

maar je daagde ons uit om beter te

worden. We zullen de verhalen blij-

ven vertellen van het Chinese eten

in plastic potten in de oven, de rode

gebreide zwembroek van je kinder-

tijd, je verkleedpartij als paus, je

stilvallen zonder benzine op 100

meter van de pomp, het kleine ver-

schil ea. We genoten ervan als je

trots was op wat we deden. Je trouw

deed ons de trouw van God vermoe-

den. Dank je voor alles en tot bij

onzeGod.

Anna Vandenhoeck (Leuven, 1964) is do-

cent pastorale zorg en diaconie en voor-

zitter van het Academisch Centrum voor

Praktische Theologie, Faculteit Theolo-

gie en Religiewetenschappen, KU Leu-

ven. Haar onderzoek situeert zich op het

vlak van pastorale zorg in diverse sectoren,

vooral in de gezondheids-en welzijnszor-

g, van praktische theologie en diaconie.

Zij maakt deel uit van de onderzoekseen-

heid Pastoraaltheologie en Empirische

Theologie.

Ze publiceerde verschillende artikels over

het pastoraat in de gezondheidszorg en

was co-auteur van boeken over demen-

tie en praktijkbegeleiding en co-eindre-

dacteur van boeken over profetisch pas-

toraat. Ze is momenteel de coördinator

van het European Network for HealthCa-

reChaplains (ENHCC) (2010-2016).

https://theo.kuleuven.be/nl/onderzoek/

onderzoekers/profiel/00042136

Anne Vandenhoeck bij de uitvaart van

pastor Jef Bulckens 15/9/2023
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Een vriend vertelt me over zijn

stokoude moeder. Haar geheugen

is weggedeemsterd, zoveel uit haar

verleden is vervaagd. Hij brengt

haar bijna dagelijks een kort be-

zoekje. Een echt gesprek wordt

steeds moeilijker, maar daar heeft

mijn vriend iets op gevonden. Hij

is begonnen om elke dag met zijn

moeder samen te bidden. Een stuk

van het rozenhoedje. Die woorden

rollen nog vanzelf over de lippen

van zijn moeder. Ze wordt er rustig

van en het maakt haar gelukkig. En

ook mijn vriend vindt het fijn. Het

is een van de weinige dingen die hij

nog gewoon samen met zijn moe-

der kan doen.

Liederen van lang geleden, zinnen

die we van buiten leerden, ze zullen

ons vergezellen tot in onze laatste

levensdagen. Het weesgegroetje zit

bij zoveel mensen in de diepste kern

van hun wezen. Ook als ons ver-

stand het laat afweten, zorgen die

woorden voor een geest van vrede

en openheid voor wat komt.

Mijn moeder is vooralsnog minder

vredig. Ze is er sinds kort van over-

tuigd dat de buurvrouw op haar

gang haar schoenen heeft ingepikt.

‘Die lichtbruine, met allemaal gaat-

jes bovenop’, legt ze me uit. Ik weet

niet over welke schoenen ze het

heeft. Ik ga onderaan in haar kast

op zoek naar de verloren gewaan-

de schoenen, maar vind ze niet.

Wel een paar zwarte die veel te smal

zijn geworden voor haar uitgezette

voeten. ‘Ja, zo’n zwarte schoenen,

maar dan met allemaal gaatjes erin’,

zegt ze hardnekkig. ‘Waren ze nu

zwart of lichtbruin?’ wil ik weten,

maar dat weet ze opeens niet meer.

Maar het zijn hoe dan ook de schoe-

nen waar de buurvrouw mee rond-

loopt.

‘Die schoenen zullen zeker lijken

op een paar dat jij ooit hebt ge-

had’, probeer ik. ‘En telkens als je

de buurvrouw ziet, denk jij aan die

schoenen. Maar gelukkig heb jij an-

dere schoenen nu, die goed passen.’

Mijn moeder vertrouwt mijn uitleg

maar half. Misschien wordt het stil-

aan tijd om ook eens met weesge-

groetjes te beginnen.

Kolet Janssen

gepubliceerd op 25 januari 2022

https://www.koletjanssen.be/blog/

weesgegroetjes/

Weesgegroetjes

Het verwijst onder meer naar de heilige

Charles de Foucauld, maar ook naar de

twee rivieren die in Mechelen samenko-

men.

Het Heilig Hart van Jezus op

het wapenschild van Mgr. Luc Ter-

linden is geïnspireerd op dat van

de heilige Charles de Foucauld dat

hij bovenaan zijn brieven tekende,

omringd door ‘Jesus Caritas’. Mgr.

Terlinden is lid van een priester-

fraterniteit van de spirituele familie

van Charles de Foucauld. Gedreven

door zijn liefde voor het Hart van

Jezus probeerde de Foucauld een

broeder van allen te worden door

tussen de Toearegs in de Sahara te

gaan leven.

De rode en gouden kleuren zijn

die van de aartsbisschoppelijke stad

Mechelen. Ze zijn ook terug te

vinden in het wapen van de stad

Brussel (de heilige Michaël die de

draak verslaat), waar de co-kathe-

drale kerk van het aartsbisdom is ge-

vestigd.

De golvende blauwe balk sym-

boliseert de twee belangrijkste ri-

vieren die door het aartsbisdom

stromen en die samenkomen in

Mechelen: de Dijle - die door Ge-

nappe, Ottignies-Louvain-la-Neu-

Het Heilig Hart van Jezus op het

wapenschild van Mgr. Terlinden is

geïnspireerd op dat van de heilige Charles

de Foucauld. © J Bihin/Aartsbisdom

ve, Waver en Leuven stroomt - en

de Zenne, die ontspringt in He-

negouwen en vervolgens door Tu-

beke, Halle, Brussel en Vilvoorde

stroomt. Maar deze golvende balk

is ook meer fundamenteel het sym-

bool van het doopsel met water en

Geest, dat christenen tot geliefde

kinderen van de Vader maakt, zus-

ters en broeders van Jezus Christus.

De drievoudige lindeboom

komt uit het wapen van de familie

Terlinden en weerspiegelt de men-

selijke en familiale wortels van de

aartsbisschop. Het frisse geblader-

te en het groene gras zijn tevens

een oproep om te werken aan het

behoud van de schepping, ons ge-

meenschappelijk huis, door een in-

tegrale ecologie te realiseren.

Het processiekruis met dubbele

dwarsbalken, het pallium en de

hoed zijn die van de metropolitane

aartsbisschoppen.

Bisschopsleuze Mgr Terlinden:

Fratelli tutti

In het Evangelie leert Jezus ons

dat we maar één meester hebben

en dat we allemaal broeders zijn

(Mt 23, 8). De bisschop vervangt de

meester niet, maar staat te midden

van zijn broeders en zusters ten

dienste van de gemeenschap rond

Christus. Paus Franciscus herin-

nert ons in zijn encycliek Fratelli

tutti ook aan de sociale en universe-

le dimensie van de broederschap. De

Kerk is geroepen om een teken van

broederlijkheid en vriendschap te

zijn, in het bijzonder daar waar in-

dividualisme en onrecht heersen.

De heiligen Franciscus van Assi-

si en Charles de Foucauld hebben

door de totale gave van hun leven

aan God, deze universele broeder-

schap zichtbaar gemaakt door juist

de kleinsten en meest verlatenen

nabij te blijven.

© Kerknet 3 september 2023

ONTDEK HET WAPENSCHILD VAN DE NIEUWE

AARTSBISSCHOP

SINT-FRANCISCUS

Zondag 8 oktober 2023

Samana - dag chronisch zieken

10 u. Viering

Voorganger: Lieven Dries

Lectoren: leden Samana

Zang: Eddy Van Espen

Orgel: Herman Baumers

Het centrale thema voor de Dag

van de Mensen met een Chronische

Ziekte is ‘Samen jezelf zijn, dat

is geluk!’

Jezelf kunnen zijn betekent écht

eerlijk kunnen zijn over wie je

bent, zonder jezelf te verbergen

voor anderen. Het geeft zelfver-

trouwen, helpt bij het maken van

oprechte contacten en zorgt ervoor

dat je je eigen keuzes kan maken.

Verbondenheid vinden bij anderen

die jou begrijpen zodat je verhalen

en emoties met elkaar kan delen. In

Samana mag iedereen zijn wie hij

is, mag iedereen ‘thuiskomen’, bij

zichzelf en bij elkaar. Want samen

jezelf zijn, dat is geluk! Het ver-

hoogt je veerkracht en doorbreekt

eenzaamheid. En net dat is het doel

van Samana.

Uit Dag van de mensen met een chronisch

ziekte 2023 - Samana

Zondag 15 oktober 2023

28e zondag door het jaar

10u.Viering

Intentie voor de overledenen van de

familie Verlinden - Wuytack

Voorgangers:

Deken Patrick Maervoet, Gaston

Eysermans en Lieven Dries

Lector: Guido Lauwerier

Zang: Franciscuskoor

Orgel: Herman Baumers

In deze viering verwelkomen

we heel speciaal Deken Patrick

Maervoet die in de toekomst

om de 3 maanden bij ons komt

meevieren. Laten we hem van

harte welkom heten.

SINT-ANTONIUS

Zondag 8 oktober

27ste zondag door het jaar A

11 u. viering met koor- en samen-

zang

Voorganger: pater Ghislain Kasere-

ka

Assistent: Myriam Neves

Lector: Kaat Gorissen

Homilie: pater Ghislain Kasereka

Beelden: Leo Swinnen

Zondag 15 oktober

28ste zondag door het jaar A

11 u. viering met CD-muziek

Voorganger: Mieke Vanhooymis-

sen

Assistent: Mirjam Van Lammeren

Lector: Eva Voets

Homilie: Mieke Vanhooymissen

Beelden: Leo Swinnen

DON BOSCO

Zondagsvieringen om 10.30 u.

zo 15 oktober

wo 1 november - Allerheiligen

zo 12 november

zo 26 november

VIERINGEN

Woorden raken. Woorden kraken.

Ze doen je groeien, zachtjes gloei-

en.

Of ze kunnen je net klein en nietig

maken.

Woorden strelen. Woorden helen.

Ze verzuren en ze schuren.

Ze bieden troost én zaaien haat.

Bouwen bruggen en spreken

kwaad.

Woorden van liefde en respect.

Met empathie of grofgebekt.

Over kleuren, klanken en verschil-

len heen.

Met woorden verbind je of drijf je

uiteen.

Ten goede of ten kwade, met taal

raak je de ander aan.

Wees je bewust van het gewicht van

je woorden.

Zoek ze, kies ze wel doordacht.

Schat ze naar waarde, geef ze kracht.

Woorden wegen. Wik ze wel.

Bond Zonder Naam

Als je teveel stapelt

word je stapelgek - bzn
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Het plan voor de heraanleg van

de Koning Albertlaan in Kes-

sel-Lo stelt heel wat bewoners

van de straat zwaar teleur. "Het

maakt van deze fraaie woon-

straat een kale steenweg. Bo-

men moeten massaal wijken

voor de auto, die koning wordt

van de Albertlaan. Schoolgaan-

de kinderen, wonen, verkeers-

leefbaarheid en klimaatveran-

dering zijn voor de schepe-

nen Vansina (CD&V) en Des-

sers (Groen) blijkbaar van geen

tel. Alleen koning auto telt",

klinkt het. De bewoners van de

straat schieten dan ook in ac-

tie.

"Van de standpunten en mogelij-

ke oplossingen die we herhaalde-

lijk aan de schepenen hebben mee-

gedeeld, vinden we in het plan niets

terug. We hebben het plan gron-

dig bestudeerd samen met de fiet-

sersbond, gebruikers van het open-

baar vervoer en de bewoners van

de Koning Albertlaan. Het plan van

de stad staat haaks op de conclu-

sies van het burgerpanel VORM

3010", zeggen Rudy Swennen, Gu-

staafRoels en JanRaymaekers.Naast

hen kwamen nog heel wat ande-

re buurtbewoners protesteren te-

gen de veranderingen in de Koning

Albertlaan.

"Het wordt voor fietsers een stuk

onveiliger dan vandaag. Twee smal-

le fietspaden voor het sterk toege-

nomen, zeer divers én snel fietsver-

keer dat een groot aantal opritten en

zijstraten kruist, is vragen om on-

gelukken. Het plan dient ook niet

het belang van voetgangers, die het

moeten stellen met een smal voet-

pad rakelings langs een snel fiets-

pad. Levensgevaarlijk is het. En het

plan dient ook niet het belang van

de bewoners diemeer dan 65 bomen

en heel wat parkeerplaatsen verlie-

zen. Door al dat verlies aan groen

en toenemend autoverkeer moeten

zij aan gezondheid inboeten. Bus-

gebruikers verliezen dan weer een

bushalte. Want bushaltes belemme-

renhetautoverkeer",klinkthet.

"Het is duidelijk: het is een plan

voor de auto. Zoals het plan nu

voorligt is het doorgaand autover-

keer de enige winnende partij en

dit ten koste van alle andere betrok-

ken weggebruikers, schoolgaande

kinderen en bewoners. Voor het

doorgaand verkeer moeten de fiet-

sers wijken, verdwijnen zo goed als

alle bijna bomen en parkeerplaat-

sen, sneuvelt een bushalte. De Ko-

ning Albertlaan wordt een voor-

rangsweg; een steenweg die aan-

spoort tot snel rijden. Dat er min-

der verkeer komt is een fabeltje. Het

verkeersplan voorziet verdere ka-

nalisering van doorgaand verkeer

via de Koning Albertlaan. Betere

doorstroming trekt ook meer ver-

keer aan. De Koning van de Albert-

laan is de auto", stellen de actiene-

mers.

"De fietsersbond en het verkeers-

comité van de Koning Albertlaan

hebben goede alternatieven gefor-

muleerd, waarbij de gemengde ver-

keersstroom van vandaag behou-

den blijft, met als overtreffende trap

een fietsstraat, waarin fietsers en

voetgangers voorrang hebben op de

auto. Het doorgaand verkeer kan

men met knippen naar de steenwe-

gen leiden. De officiële term voor

het soort straten zoals de Koning

Albertlaan en enkele andere straten

in Kessel-Lo is pineutstraat. Zo is

het: wij zijn een pineutstraat en wij

leggen ons daar niet bij neer. Van-

daar deze eerste acties. Wij – fiet-

sers, busgebruikers en buurtbewo-

ners – weigeren resoluut de pineut

tezijn",besluitenzij.

Schepen van Openbare Werken

Dirk Vansina (CD&V) reageert. "Er

werd een voorontwerp opgesteld.

Dat is al verschillende malen be-

sproken met de bewoners (op in-

fomomenten, nieuwjaarsreceptie,

buurtoverleg) en aangepast aan be-

merkingen. Het buurtcomité kreeg

al een uitnodiging voor een nieuw

overleg over enkele weken. Het is

inderdaad de bedoeling om nog

deze legislatuur te starten. Maar ik

wil de participatie alle kansen geven

en de dialoog aangaan om tot een

consensus met de buurt te komen.

Dat participatieproces duurt langer

dan eerst gepland omdat er moeilij-

ke knopen moeten doorgehakt wor-

den. Daarom schuift ook de startda-

tum van de werken op. Het budget

voor de heraanleg blijft wel voor-

zien",besluitVansina.

uitLeuvenActueel 18 september2023

Bewoners Koning Albertlaan houden protestactie: "Enkel Koning Auto telt in

onze pineutstraat"

De naam van Tom Heylen zal bij onze

vrijwilligers van het parochieblad wel

onmiddellijk een belletje doen rinkelen.

Jarenlang was hij de vriendelijke stem

aan de telefoon van de Dienst Parochie-

bladen in Antwerpen. “Wat kan ik voor

jou doen?...Waarmee kan ik je helpen?...

Welkgoednieuws?...”

Vandaag vinden we hem terug bij Mis-

sio waar hij een doorstart maakt na de

ontgoochelingen en het verdriet van de

voorbije tijd. En dan moet je ineens een

campagne vandeMissiemaandhelpen op-

starten met het thema ‘Deel je vreugde’.

Onze nieuwsgierigheid was meer dan ge-

prikkeld.

Voor mij staat een lekker ogend

chocoladegebak op zo’n hoge gla-

zen taartenstaander zoals we hem

bij ons thuis hadden. Het ge-

bak oogt niet alleen lekker, het

smaakt heerlijk. “Zelfgebakken!”

antwoordt Tom trots. “Ik bak graag.

En overal waar ik gewerkt heb,

weet men dit. ‘Deel je vreugde’, het

thema van de Missiemaand, begint

voor mij hier al. Heb voldoening

in de dingen die je doet. Gebruik

je talenten en laat anderen erin de-

len. En wanneer je vreugde vindt

in het bakken van taart en gebak,

deel dan die vreugde ook met an-

deren.” Je merkt het aan zijn gelaat

dat hij er deugd aan heeft. Tegelij-

kertijd vind ik het sterk van hem.

“Tom, je komt uit een moeilijke pe-

riode en toch zit hier voor mij een

mens die nog kan glimlachen?!” Ik

kan er niet omheen en confronteer

hemermee.

“Dan moet je eens naar de affiche

van deze Missiemaand kijken. Het

is een compilatie van passages uit

het Emmaüsverhaal. Een evange-

lieverhaal dat zo herkenbaar is en al

verschillende malen ook mijn ver-

haal was. Het verhaal begint met

kommer en kwel voor die twee leer-

lingen opwegnaar Emmaüs.Wat ze

meemaakten was erg, zelfs drama-

tisch. Die Jezus waarin ze zo hun

vertrouwen hadden gesteld was er

niet meer. Zo dikwijls hadden ze ge-

merkt, gezien en gevoeld hoe die

Jezus mensen leven schonk, hoe

Hij aan hen leven schonk. Ze dach-

ten dat het allemaal weg was tot

er iemand op hun weg kwam die

hen een diepere vreugde hielp ont-

dekken. We maken in ons leven

allemaal ontgoochelingen mee. En

meestal zelfs meermaals. Dit evan-

gelie nodigt ons op een uitdagende

wijze uit tot vertrouwen dat er zelfs

opdiemomenten iemandof Iemand

met een hoofdletter op onze weg

verschijnt die ons weer perspectief

geeft. Er komen nog wel momen-

ten dat je valt en weer moet opstaan,

maar je mag je mee optrekken aan

een tochtgenoot, soms aan een lot-

genoot, en vooral aan een mede-

stander.”

Waar ligt de link van dit evan-

gelieverhaal met de werking

van Missio?

“Met ‘Deel je vreugde’ roepen we

mensen op tot engagement. Kerk is

veel meer dan je koesteren in de zon

van je eigen parochie. Hier heb je

natuurlijk een voet aan de grond.

Hier vind je voldoening in enga-

gementen. Hier werk je samen met

toffe mensen. Voor mij is het niet

anders. Ik weet mij in mijn paro-

chie thuis. Wanneer de leerlingen

van Emmaüs naar Jeruzalem terug-

keren, weg van hun vertrouwde

plek, dan willen zij hun ervarin-

gen, hun geloof, hun hervonden

vreugde delen met de hele wereld.

Onze boodschap mag gedeeld wor-

den met de hele wereld. Ze schenkt

ons vreugde en die vreugde mogen

ookwijwereldwijddelen.

Ik ben al jaar en dag donor van

het Rode Kruis. Een medewerker

vroeg het mij ooit. Ik ben het blij-

ven doen. Ik vertrouw dat het te-

recht komtwaarhetmoet terechtko-

men. Zo worden wij in de Missie-

maand wereldwijd opgeroepen om

met broeder- en zusterkerken te de-

len. De collecte op missiezondag ge-

beurt in alle kerken, ook waar nood

leeft. Samen vertrouwen we erop

dat het eveneens goed terecht komt,

dat onze Kerk ermee kan doen wat

ze moet doen. Eeuwen lang heb-

ben wij het zelf gedaan bij ons.

Er zouden nooit zoveel christe-

lijke scholen of ziekenhuizen ge-

weest zijn zonder de bijdragen,

klein en groot, van zovele mensen.

Wanneer we willen dat het evan-

gelie wereldwijd verkondigd wordt.

dan moeten we zorgen dat er men-

sen hiertoe opgeleid worden. Wan-

neer geloofsgemeenschappen gro-

te noden hebben die ze zelf niet

kunnen lenigen, dan is een we-

reldwijd net(werk) heel belangrijk.

Onze missionarissen zijn decen-

nialang betrouwbare getuigen ge-

weest en zijn het nog. Het blijft

toch wel sterk dat in alle kerken

in meer dan 130 landen opgeroepen

wordt tot solidariteit op eenzelfde

zondag. Dat toont dat de Kerk op

deze wijze nog steeds een betrouw-

bare partner is. Hoeveel vreugde

kan vanuit dit gebaar niet gedeeld

worden?!”

We kunnen ons als Kerk niet

echt financieel noodlijdend

noemen, maar missen wij niet

wat vreugde?

“Ik ben alvast blij dat ik veel vreug-

de kan delen in mijn eigen paro-

chie. Al jaren lang werk ik mee o.a.

met de werkgroep ‘kindvriendelij-

ke vieringen’. Ik vind het heerlijk

om onze evangelische boodschap

voor hen te vertalen en te hertalen.

Ik haal er meer vreugde uit, dan dat

ik er energie in steek. Zo ontdek ik

vaak, soms achteraf zoals de leerlin-

gen van Emmaüs, dat tochtgeno-

ten vreugde met mij deelden of die

vreemde, die Jezus, de Schrift voor

mijopende.

‘Deel je vreugde’ is van alle tij-

den. Weet je nog dat we toevallig

in augustus in Scherpenheuvel sa-

men aanwezig waren op de musi-

cal Damiaan. Voor mij was dit in

de eerste plaats een catechese-mo-

ment van de bovenste plank, maar

ook een vreugdevolle ervaring hoe

jong en minder jong, voor en ach-

ter de schermen het beste van zich-

zelf gaven om ons te tonen hoe

Damiaan, met alle miserie, ontgoo-

chelingen, beproevingen er telkens

weer in geslaagd is de mensen in

Molokaï hoop op een menswaardig

bestaan te geven. Letterlijk met val-

len en opstaan. We zagen er hoe

Damiaan van de vreugde mocht ge-

nieten van een koppeltje dat – on-

danks hun melaatsheid – wilden

trouwen en gelukkig waren dat het

kon. En ook Damiaan durfde de

vreugde tonen als er weer eens iets

meer menselijkheid om Molokaï tot

stand kwam. Hij is en blijft een

voorbeeld van doorzetting om het

op te nemen voor de verstotenen,

voor mensen die het niet meer zien

zitten.Ongetwijfeld hebben deelne-

mers (voor en achter de schermen)

aan deze musical ook moeilijke mo-

menten in de voorbereiding meege-

maakt, maar ze zijn er voor gegaan.

Ze hebben ‘Ja’ gezegd en hebben

elkaar er door geholpen.Misschien

moeten we hen hiermee een dikke

dankjewel en nog dikkere proficiat

toeroepen. Zij deelden hun vreugde

en wij kunnen deze op onze beurt

verderénterugdelen.”

DekenPatrick

Tom Heylen - Deel je vreugde



De Algemene Vergadering van de

Verenigde Naties heeft in haar reso-

lutie 45/106 van 14 december 1990 de

eerste dag van oktober uitgeroepen

tot 'Internationale Dag van de Ou-

deren'. Het is een goede aanleiding

om stil te staan bij het ouder wor-

den, om ouderen en grootouders te

verrassen met een bezoek, om hen

te waarderen voor wie ze zijn en

voor hun bijdrage aan de kerk en de

samenleving.

Lofvandeouderdom

Gelukkig ben je als het leven je

blik verscherpt heeft zonder je wan-

trouwigtemaken.

Gelukkig ben je als je dwaashe-

den getrotseerd hebt zonder hard te

worden.

Gelukkig ben je als je het klagen ge-

laten hebt zonder bitter te worden.

Gelukkig ben je als je erin slaagt

oud te worden zonder een mens uit

hetverledentezijn.

Gelukkig ben je als je de kleinkin-

deren leert van God te houden zon-

derhendreigendaanteporren.

Gelukkig ben je als je van je zonen

houdt zonder je schoondochters te

kwetsen.

Gelukkig ben je als je niet van het

verleden leeft maar van de toekomst

dieGodjeschenkt.

Verheug je! Je zult het rijk der he-

melenbezitten.

Gerhard Eberts

uit ’Al de dagen van ons leven. christelijk

gezinsboek voor de 21ste eeuw’, Averbo-

de,2008

Internationale dag van de

ouderen op 1 oktober

De bisschoppelijke insignes

van aartsbisschop Luc Terlin-

den

Als bisschoppelijke insignes ont-

vangt de bisschop bij zijn wijding

eenring,pallium,mijterenstaf.

Bisschopsring

Naar de ring die paus Paulus VI aan

het einde van het Tweede Vaticaans

Concilie (december 1965) aan alle

Concilievaders schonk. In de vorm

van een mijter ziet men op deze

ring Christus met daarboven een

kruis en omringd door de aposte-

len Petrus en Paulus. Het is een te-

ken van trouw, net zoals Christus

trouwisaandeKerk,zijnbruid.

Pallium

Het wordt gegeven aan de metropo-

litane aartsbisschoppen, die aan het

hoofd staan van een kerkprovin-

cie die meerdere bisdommen groe-

peert (de acht Belgische bisdom-

men vormen samen een kerkpro-

vincie). Het pallium is een witte

stoffen band met zes zwart gebor-

duurde kruisjes. Hij wordt rond

de hals gedragen boven de kazui-

fel. Het pallium wordt gemaakt van

de wol van twee lammeren die aan

de paus zijn geschonken en wordt

door de paus aan de nieuwe metro-

politaanse aartsbisschoppen over-

handigd op het feest van de heiligen

PetrusenPaulusop29juni.

De bisschopsring: in de vorm van een

mijter ziet men op deze ring Christus met

daarboven een kruis en omringd door de

apostelen Petrus en Paulus. © Belga

Het pallium symboliseert de zen-

ding van de goede herder, die het

kwetsbare of verdwaalde schaap op

zijn schouders neemt. Het is een te-

ken van verbondenheid met de Kerk

van Rome en met de paus, maar ook

metalle lokaleKerken.

Mijter

Het hoofddeksel van de bisschop

dat eindigt in twee parallelle pun-

ten die de twee Testamenten symbo-

liseren, met het Nieuwe Testament

vooraan. De mijter van bisschop

Terlinden werd gemaakt door Ar-

te/Grosse in Brugge. Hij heeft twee

stroken stof die naar achter hangen

en waarop het wapenschild van de

nieuwe aartsbisschop en het aarts-

bisdom Mechelen-Brussel zijn ge-

borduurd.

Staf

De herder gebruikte de staf om zijn

kudde te leiden of te verdedigen.

De taak van de bisschop is "zorg te

dragen voor heel de kudde van de

Heer, waarbinnen de Heilige Geest

hem tot bisschop heeft aangesteld"

(wijdingsritueel). De staf van aarts-

bisschop Terlinden is degene die

aartsbisschop Jean Jadot ontving bij

zijn bisschopswijding in mei 1968

en die zijn familie aanbood aan

Mgr. Terlinden. Als priester van het

aartsbisdom Mechelen-Brussel was

Mgr. Jadotwerkzaamindediploma-

tie van het Vaticaan. Hij was onder

meer apostolisch delegaat in de Ver-

enigdeStatenvan1973tot1980.

Naast de bisschoppelijk insignes

die de bisschop bij zijn wijding

ontvangt, draagt hij ook een borst-

kruis. Dat van Mgr. Terlinden is

gemaakt van het kruisje dat hij bij

zijn vormsel ontving, met erop ge-

graveerd:"Hier ben ik".

© Kerknet 3 september 2023

"Hier ben ik"
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Wil je onze geloofsgemeenschap-

pen eens op een andere manier leren

kennen?

Dan nodigen we je graag uit op een

concertvanLisadelBo.

In een intimistische setting brengt

zij een programma met christelijk

geïnspireerde liedjes met als thema

“Nietalleen”.

En laat dat nu net hetgene zijn waar

wij als pastorale zone “Leuven aan

deDijle”voorstaan.

Samenopweg!

Dit concert gaat door op zondag

8 oktober om 15.00 u. in de Sint-

Geertruikerk.

De opbrengst gaat naar het goede

doel (*).

Inkom: 15euro

Kaarten en info :dmi-

chaux999@gmail.com

Info over het concert kan je terug-

vindenopwww.lisadelbo.be

U bent allen van harte welkom!

(*) Het goede doel: de PAZ-cli-

nic boat

Sundarban - 24 Parganas South

in de Golf van Bengalen, ten

zuiden van Kolkata … een moei-

lijk toegankelijk gebied, extreme

weersomstandigheden, weinig en

dure transportmogelijkheden, een

groot gebrek aan gezondheidsvoor-

zieningen, vele mensen in armoe-

de, Kolkata, ver weg. Met de pati-

ënt naar de dokter, vaak een onover-

brugbareafstand…oftochniet?

PAZ - Partners Zonder Grenzen

vzw draaide samen met zijn Indi-

sche partner SSDC- Sundarban So-

cial Development Centre de rollen

om. Een eenvoudige vraag gekop-

peld aan een creatief antwoord zorgt

nu reeds meer dan 12 jaar voor een

duurzame oplossing: waarom niet

omgekeerd, met de dokter naar de

patiënt?

Het Sundarban-gebied telt meer

dan 50 bewoonde eilanden: een be-

volking van meer dan 9 miljoen

mensen, veel water, vissersboten in

overvloed. Een tweedehandse boot

kopen, ombouwen en klaar maken

voor een nieuwe opdracht “men-

senvissers zullen jullie worden” …

en zo ontstond het boeiende ver-

haal van de PAZ - clinic boat. Een

creatief verhaal, op een bescheiden

manier op zoek naar nieuwe vor-

men van internationale samenwer-

king. Basisgezondheidszorg over

de grenzen van het onbereikbare.

Met de pastorale zone Leuven aan

de Dijle willen we onze schouders

zetten onder dit project en helpen

bij de aankoop van een nieuwe cli-

nic boat. Als elke Leuvenaar 1 euro

geeft of elk gezin 5 euro dan hebben

we de nodige 130 000 euro zo inge-

zameld.

Toen mijn ouders nog allebei leef-

den, stond er bij ons thuis een le-

ren sofa waarop ze haast elke avond

samen naar de tv keken. Mijn va-

der zat steevast aan de zijkant, mijn

moeder daarnaast in het midden

van de driezitsbank. Wij hebben

die bank geërfd en geregeld moet

ik glimlachen als ik naar de rug-

leuning kijk. Want op de plek waar

hun hoofden tegen de achterkant

van de bank rustten, is het leer in de

loop der jaren donkerder geworden.

En zo kun je heel precies zien dat

mijn moeder elke avond dicht tegen

mijn vader aankroop en niet op haar

eigen plek van de bank bleef zitten.

Want die twee donkere hoofdvlek-

ken staan verdacht dicht bij elkaar.

Mijn moeder was altijd een knuffe-

lig type, vooral naar haar man toe.

Ze kusten bij het weggaan en bij

het thuiskomen en vaak ook tus-

sendoor. Als kinderen kregen wij

ook veel zoenen, ook toen we daar

alwatminderopuitwaren.

Nu mijn moeder alleen is overge-

bleven en mijn vader al meer dan

vijf jaar heeft overleefd, kan het

niet anders of ze moet dat licha-

melijke contact erg missen. Er is

in het woonzorgcentrum niemand

die haar liefdevol aanraakt, die haar

aait of knuffelt. Ze wordt er prima

verzorgd. Ze helpen haar met was-

sen en aankleden waar het nodig is.

Maar een warme knuffel, een kus of

een omhelzing is er niet meer bij.

Alleen als haar kinderen op bezoek

komen, wordt ze nog even vastge-

pakt.

Ik kan me niet voorstellen dat ze

dat niet verschrikkelijk mist, ook

al klaagt ze er nooit over. Maar ik

merk het als ik een pluisje uit haar

haren pluk, als ik een zalfje op haar

wang smeer, als ik haar help om an-

dere schoenen aan te trekken. Een

paar jaar geleden lakte ik nog elke

zomer haar teennagels, maar daar

heeftzegeenzinmeerin.

In dat hunkeren naar wat lichame-

lijke nabijheid is mijn moeder vast

niet alleen. Wie weet hoeveel oude

mensen er overal zitten te wachten

op een kus op hun wang, een arm

om hun schouders, een warme om-

helzingafentoe?

Wat jammer dat het zo ongebruike-

lijk is om niet-familieleden te omar-

men. We zouden er allemaal plezier

vanhebben.

Kolet Janssen

gepubliceerd op 18 mei 2023 (https://ww-

w.koletjanssen.be/blog/knuffelen/)

Knuffelen
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